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ش�هروند| کلنگ زنی برای س��اخت مجموعه های ورزش��ی شاید تا 
چند سال قبل از نظر مسئولان و مردم امری خوشایند تلقی می شد اما در 
یکی، دو  سال اخیر مشخص ش��ده که تعداد کثیری از این مجموعه های 
نیمه کاره به جای این که برای مردم فضای ورزش��ی ایج��اد کنند،  برای 
مسئولان ورزش کشور دردس��ر ایجاد کرده اند. به گفته مسئولان وزارت 
ورزش 3780 پروژه ورزشی در کشور به صورت نیمه تمام وجود دارد که 
برای اتمام آنها هم به وقت زیادی نیاز اس��ت و هم هزینه سرسام آوری که 

عدد آن هم در دهان هر کسی نمی چرخد.
کلنگهاییکهنبایدزدهمیشد

محمود گودرزی از زمان حضورش در وزارت ورزش وجوانان نشان داد 
برخلاف نفرات قبلی که در این پس��ت فعالی��ت می کردند،  علاقه زیادی 
به کلنگ زنی پروژه های ورزش��ی ندارد. او حتی بارها از دولت قبلی برای 
کلنگ زنی بدون برنامه مجموعه های ورزشی انتقاد کرده است. البته آمار 
و ارقام ادعای وزیر ورزش را تأیید می کند. به عنوان مثال درحالی که سرانه 
 ورزش تهران 33 س��انتی متر است، در استان بوش��هر و در یک روستا با 
10 خانوار شاهد یک سالن ورزشی مجهز و یک زمین چمن)جمعا 12 هزار 
نفری( هستیم که پیش از این ساخته شده بود و کسی از آن درحال حاضر 

استفاده نمی کند.
24سالدرانتظاریکورزشگاه!

برخی از پروژه های ورزشی سال های  سال است که خاک می خورند و هر 
مسئولی هم که عوض می شود برنامه جدیدی برای تکمیل آن دارد اما به 
نتیجه نمی رسد. ورزشگاه 15 هزار نفری بروجرد با وجود گذشت 24 سال از 
وعده ساخت همچنان به دلیل کمبود اعتبارات نیمه تمام رها شده است تا 
چشم بیش از 300 هزار بروجردی به راه پروژه ای باشد که هنوز در آفساید 
قرار دارد. البته نمونه های دیگری مثل ورزش��گاه نقش جهان نیز وجود 
دارند که بیش از 15 سال است در میان مسئولان دست به دست می شود. 

همچنین ورزشگاه 5 هزارنفری میانه که حجم بالایی هم ندارد، 17 سال 
است که نیمه کاره رها شده است یا استادیوم 15 هزار نفری شهید باکری 
ارومیه که کلنگش در سال 82 زده شده،  همچنان در انتظار تزریق بودجه 
است. در تهران نیز 8 سال قبل کلنگ یک استادیوم ورزشی 40 هزار نفری 
برای بانوان خورد که هنوز هیچ خبر جدیدی از آن در دس��ت نیست. به 
 نظر می رسد برخی مسئولان فقط دوست دارند در مراسم کلنگ زنی که 
سر و ته آن با یک کلنگ و پاره کردن روبان ختم می شود،  شرکت کنند تا 
این که دایما با پیمانکاران در تماس باشند و روزی نتیجه کار خود را ببینند. 

پروژهجدیدتا40سالممنوع!
در حالی که کلنگ زنی برای خیلی از مدیران ورزشی افتخار محسوب 
می شود اما بعد از بررسی های فراوان به نظر می رسد وزارت ورزش به این 
نتیجه رسیده که تکمیل همان مجموعه های نیمه تمام قبلی بیشتر به سود 
ورزش اس��ت تا کلنگ زنی برای پروژه های جدید. وزیر ورزش در همین 
خصوص چندی پیش در جمع مدیران س��تادی وزارت ورزش و مدیران 
کل استان ها دستور داد که از هرگونه کلنگ زنی برای افتتاح مجموعه های 
جدید خودداری کنند زیرا زمان تقریبی فقط برای اتمام پروژه هایی که در 
دولت نهم و دهم کلنگ خورده با بودجه فعلی 40 سال محاسبه شده است.

ورودبهبخشخصوصی،باچهانگیزهای؟
به دس��تور وزیر ورزش و با توجه به بودجه محدود این وزارتخانه خیلی 
از این پروژه های ورزش��ی باید با مشارکت بخش خصوصی به سرنوشتی 
خوش دچار شوند. البته این امر تا به حال محقق نشده چون هیچ انگیزه ای 
برای بخش خصوصی وجود ندارد. نه از نظر درآمدزایی و نه از نظر تبلیغاتی، 
ساخت یک ورزش��گاه در ایران خیلی به نفع مجموعه خصوصی نیست. 
قطعا دولت نیز نمی تواند با بودجه فعلی به چنین کاری دست بزند. طبق 
اعلام احمدی، معاون وزیر ورزش تکمیل بیش از 3 هزار پروژه نیمه تمام 
 چیزی حدود 10 هزار میلیارد تومان هزینه دارد که هیچ همخوانی با بودجه

 185 میلیاردی امسال شرکت توسعه و نگهداری ندارد.
عباسی:بودجهیکسالمابهاندازهتکمیلیکپروژهنیست!

محمد عباسی، معاون شرکت توسعه و نگهداری اماکن ورزشی درباره 
برنامه مس��ئولان در جهت تکمیل پروژه های نیمه تمام به »ش��هروند« 
می گوید: »در درجه اول تلاش��مان این اس��ت که این پروژه ها به بخش 
خصوصی واگذار ش��ود اما ب��رای ای��ن کار باید ب��رای بخش خصوصی 
جذابیت هایی ایجاد کنیم تا هم از نظر ریالی و روانی سرمایه گذار،  جلو آمده 
و کار را با س��رمایه ای که پرداخت می کند،  جلو ببرد. به همین دلیل تمام 
پروژه های ما که مثلا برخی از آنها در مناطق دور افتاده هس��تند،  چنین 

قابلیتی ندارند.«
وی همچنین می افزاید:  »دستور وزیر برای توقف کلنگ زنی ها به صورت 
مطلق نیست و جایی که نیاز مبرم احساس شود،  وارد عمل می شویم. آن 
مجموعه هایی که بتوانیم را با بودجه خودمان که البته خیلی محدود است،  
به سرانجام می رسانیم. مثلا در سال گذشته اولویت ما با 52 پروژه بود که 
تقریبا تکمیل شده و به هدفمان رسیدیم اما با بودجه مثل  سال قبل که 
113 میلیارد بود، بیش از این نمی توان توقع داشت. به عنوان مثال ورزشگاه 
40 هزار نفری بانوان در تهران نی��از به 150 میلیارد اعتبار دارد که بودجه 

یک سال ما هم به  آن نمی رسد.«
تبدیلروبانهایسفیدبهسیاه

به نظر می رس��د بعد از گذشت س��ال ها از کلنگ زنی در خیلی از نقاط 
کشور،  باید روبان های سفیدرنگ را به روبان سیاه تبدیل کرده و فعلا حتی 
فکر تکمیل خیلی از آنها را هم نکنیم. زمین های خالی که شاید تا چند دهه 
بعد هم همین طور خالی و بلااستفاده بمانند. در هر صورت باید تدبیری 
اندیشیده شود تا مردم چه در شهرهای کوچک و چه بزرگ به جای خوردن 
خاک این زمین های خالی بتوانند خیلی زود در نمونه تکمیل شده آنها به 

ورزش پرداخته و شاید استعدادهای نابی هم از همان جا پرورش یابند. 

گزارش»شهروند«ازپروژههاینیمهتمامیکهسالهااستخاکمیخورند

 خرابه هایی به نام ورزشگاه
3780ورزشگاهنیمهتمام،دستوزارتورزشرابرایکلنگزنیبستهاست

تکمیلپروژههاییکهدولتنهمودهمکلنگشرازده40سالزمانو10هزارمیلیاردتومانهزینهمیخواهد!

بی انگیزگی، عامل افت لژیونرها

یکشنبه شب، کار لژیونرهای ایرانی در لیگ های 
مختلف دنیا به پایان رسید و موقعیت خوبی است که 
بتوانیم عملکرد آنها را  بررسی کنیم و به ضعف های 
فوتبالمان پی ببریم. البته یادمان نرود که پروس��ه 
انتقال بازیکن��ان به اروپا بیش از 10 س��ال اس��ت 
 در کش��ورمان ضعیف ش��ده و حالا بای��د به همین

 تک س��تاره های اروپایی دلخوش کنیم. نکته مهم 
در این میان سازندگی در باش��گاه های ایرانی است 
که در صورت ضعف عملکرد باشگاه ها تیم ملی نیز 
ضربه می خورد. در این شرایط قطعا تیم ملی ویترین 
اصلی برای صادر کردن بازیکنان ایرانی به اروپا است 
چون لیگ ما خیلی مورد توجه تیم های اروپایی قرار 
نمی گیرد. دقیقا همین عامل باعث شد که بازیکنان 
با کیفیتی همچون نکونام، ش��جاعی، دژاگه و... در 
فوتبال باش��گاهی خود دچار نزول ش��ده و از سطح 
اول فوتبال اروپا فاصله بگیرند. همین مسأله باعث 
بی انگیزگی این دس��ت بازیکنان می ش��ود و حتی 
عاملی اس��ت که در لیگ های س��طح پایین تر هم 

عملکرد خوبی نداشته باشند. 
به طور کلی بضاع��ت فوتبال ما در ص��ادر کردن 
بازیکن باید خیل��ی بهتر از این باید باش��د. با وجود 
احترامی که ب��رای لژیونرهای فوتب��ال ایران قایل 
هستم، رفتن به اروپا و بازی کردن در تیم های درجه 
اروپایی خیلی راحت تر ش��ده و مثل قبل نیست که 
نفرات در قبال درخشش خیره کننده به اروپا برسند. 
البته هنوز هم برای هر بازیکنی این موقعیت پیش 
نمی آید اما به دلیل حرفه ای تر شدن مدیربرنامه های 
بازیکنان و رابطه خوبی که آنها با باشگاه های اروپایی 
دارند،  ترانسفر سهل تر از قبل اس��ت. از سوی دیگر 
برخی از بازیکنان خیلی دیر می توانند خودشان را با 
شرایط فوتبال اروپا وفق بدهند اما در هر صورت باید 
از فرصتی که برایشان ایجاد شده، استفاده کنند چون 
آینده ای درخشان از نظر فنی، مالی و حتی ملی در 

انتظارشان است.
کلام آخر اینکه، یکسری دیگر از بازیکنان جوان 
ما مثل آزمون، جهانبخش و عزت الهی که از مدارس 
فوتبال و بخش پایه به فوتبال اروپا رسیدند،  خیلی 
خوب توجی��ه ش��ده اند و می توانیم از آنه��ا انتظار 
بیشتری داشته باشیم. آنها باید بیشتر از مسائل فنی 
روی مسائل اخلاقی و ش��خصیتی خود کار کنند و 
بدانند که ستاره ش��دن در فوتبال جهان بستگی به 

ملیت و منطقه ندارد. 

 عذرخواهیفغانیازآذریها| علیرضا فغانی، 
داور جنجالی دیدار تراکتورس��ازی و نفت سرانجام 
درباره اش��تباهاتش واکنش نش��ان داد: »صحبتی 
درباره اتفاقات افتاده ندارم و مسئولان تصمیم گیرنده 
هر تصمیمی بگیرند می پذیرم. نه تنها از طرفداران 
تراکتورسازی بلکه از همه تیم هایی که از داوری من 
ضربه دیده اند عذرخواهی می کنم هرچند که همه 

تیم ها از داوری سود هم برده اند.«

 بازگشتسایپابهتهران| پس از درخواست 
 باشگاه س��ایپای البرز برای بازگش��ت به پایتخت، 
علی کفاشیان دیروز به این موضوع چراغ سبز نشان 
داد. او به تاج و شیرازی دستور داده تا مقدمات حضور 
سایپا در تهران را فراهم آورند و به نظر می رسد این 

موضوع مراحل پایانی اش را سپری می کند.

 میهایلوویچ،جانشیناینزاگی| رسانه های 
ایتالیا روز گذشته خبر دادند سینیشا میهایلوویچ 
با سران روسونری به توافق رسیده است و درحال 
حاضر ق��راردادی دوس��اله با این تی��م امضا کرده 
اس��ت اما با توجه به این که هنوز یکسال از قرارداد 
اینزاگی با این تیم باقی مانده است، او فعلا نمی تواند 
ق��راردادش را با میلان به طور رس��می ثبت کند. 
سران میلان درصدد هستند تا به صورت توافقی با 

اینزاگی قطع همکاری کنند. 

 توقیفودیعههدایت�ی| درحالی که مزایده 
چهارم سرخابی های پایتخت هم بدون برنده به پایان 
رسید، یکی از طلبکاران حسین هدایتی با قرار تأمین 
خواسته و دستور قضایی خطاب به مراجع ذی صلاح، 
توقیف ودیعه  8 میلیارد و 700 میلیون تومان سپرده 
اولیه شرکت استیل آذین ایران برای ورود به مزایده 
باشگاه پرس��پولیس را درخواست کرده است. یکی 
از ش��عبه دادگاه عمومی – حقوقی نیز با صدور قرار 
تأمین خواسته دس��تور به توقیف ودیعه احتمالی 
هدایتی در مزایده باشگاه پرسپولیس را داده است. 

این خبر را ایسنا منتشر کرده است.

نگاه

 صرفا جهت اطلاع!

تیتر بازی
  در مهم ترین بازی های دوس��تانه فوتبال، فرانسه 
4 بر3 به بلژیک باخت و برزیل 2 بر صفر مکزیک را برد.

   مارادونا اعلام کرد اگر علی بن حسین رئیس فیفا 
شود، او نایب رئیس مرد  اردنی نام می گیرد.

  نام علیرضا سمندر به جمع کاندیداهای عضویت 
در هیأت رئیسه کنفدراسیون کاراته آسیا افزوده شد.

  اخلاق پسند و امیری نیا، دو ملی پوش تنیس روی 
میز با تیم های آلمانی قرارداد منعقد کردند و در این 

کشور بازی خواهند کرد.
   ظریف و فائ��زی به دلیل مصدومی��ت از تیم ملی 

والیبال جدا و مرندی و شفیعی جانشین آنها شدند.

نژادف�اح:بازیکنان ب��رای تمدید قرارداد ش��رط 
نگذاشته اند

بارتومئو:دلیلی برای قطع همکاری بارسا با انریکه 
وجود ندارد

عابدینی: چرا گزارش کمیسیون اصل ۹0 شب قبل 
از برگزاری مجمع رسانه ای می شود؟

ما به کتیرا می گوییم »ال پانتیشول«!

محمد مایلی کهن که این روزها در بستر بیماری 
است، در س��ال های ابتدایی فوتبالم در سایپا استاد 
من بود و خیلی چیزها از این مرد بزرگوار یاد گرفتم. 
مایلی کهن در آن دوران به م��ن گفت که در 2 بازی 
به تو فرصتی می دهم. او مرا به زمین فرستاد و گفت 
که می دانم با استعداد هستی اما در همین 2 بازی یا 
حقت را می گیری یا این ک��ه تا پایان فصل باید روی 
نیمکت کنار من بنشینی. اگر اشتباه نکنم دیدار با 
شهرداری تبریز اولین بازی ای بود که به صورت ثابت 
به میدان رفتم و خیلی هم خوب ب��ازی کردم اما در 
بازی دوم خوب نبودم. بار دیگر مایلی کهن جملاتش 
را تکرار کرد و گفت این بار اخطارم جدی است. من 
هم دیگر عزم خودم را جزم کردم که به میدان بروم 
و حقم را بگی��رم که این اتفاق رخ داد. ش��اید اگر هر 
مربی دیگری به جای مایلی کهن بود و این انگیزه را 
به من نمی داد،  اصلا مسیر فوتبالی ام تغییر می کرد و 
این قدر پیشرفت نمی کردم. جدا از مسائل فوتبالی نیز 
مایلی کهن یک معلم بزرگ هم در زندگی من بوده 
است. یادم اس��ت که بازیکنان را نصیحت می کرد و 
می گفت ش��ما که کارگران محتاج به نان شب را در 
خیابان می بینید،  چرا می خواهید خودروی خارجی 
بخرید؟ به جای این کارها به فکر خرید خانه باشید. 
م��ن هم ب��ه نصیح��ت مایلی کهن گوش ک��ردم و 
نتیجه اش را دیدم. حتی توانس��تم به پدر و مادرم در 
این زمینه کمک کنم.  به خاطر دارم آن زمان هنوز 
»ژل« مو به ب��ازار نیامده بود و ما که ج��وان بودیم،  
کتیرا به سرمان می زدیم. مایلی کهن نیز روی ظاهر 
بازیکنان خیلی حساس بود. من یک روز کتیرا به سرم 
زده بودم و س��عی کردم آنها را پاک کنم و همان طور 
سر تمرین رفتم. مایلی کهن به سمت من آمد و گفت 
به موهایت »ال پانتیش��ول« زدی؟ گفتم این دیگر 
چیست. گفت:  الان ش��ما می گویید کتیرا و ما قبلا 

می گفتیم »ال پانتیشول«!

درانتظاررونماییازنقشهوزارتخانهبرایسرخابیها

 خداحافظی با افشارزاده
 و احتمال بازگشت سیاسی!

شهروند| باشگاه های پرطرفدار پایتخت همچنان 
در بلاتکلیفی به سر می برند و در انتظار معرفی اعضای 
جدید هیأت مدیره و مدیرعامل هس��تند تا تکلیف 
بازیکنان و کادرفنی نیز مشخص ش��ود. در همین 
زمینه با توجه به سفر اس��تانی وزیر ورزش به همراه 
معاونانش ازجمله خادم و س��جادی ط��ی روزهای 
چهارشنبه و پنجشنبه هفته جاری به مشهد به نظر 
می رسد امروز اعضای جدید تیم مدیریتی استقلال 
و پرسپولیس مشخص شوند.  درباره استقلال که در 
قراردادی عجیب، »سبک دست«  عضو هیات مدیره 
این باشگاه )که در فصل گذش��ته هم اسپانسر این 
تیم بود( 3 ساله این باش��گاه را اجاره کرده و به نظر 
می رسد هیچ تغییری در اسپانسر مالی آبی پوشان 
به وجود نخواهد آم��د. از همین رو ب��ه دلیل رابطه 
خوب چند عضو هیات مدیره اس��تقلال با نماینده 
اسپانس��ر احتم��الا هیات مدیره این باش��گاه دچار 
تغییرات عمده ای نخواهد ش��د. از طرفی ش��نیده 
می ش��ود اعضای هیات مدیره به 7 ی��ا 5 نفر کاهش 
پیدا می کنند که فقط 2، 3 عضو آن جدید خواهند 
بود. در این میان گزینه های زیادی برای مدیرعاملی 
آبی پوشان مطرح ش��ده که باید دید امروز کدام یک 
از آنها بر مسند مدیرعاملی خواهند نشست که البته 
قطعا افش��ارزاده دیگر در این جایگاه حضور نخواهد 
داشت.  در پرسپولیس اما اوضاع متفاوت است. وزارت 
ورزش مثل  سال گذشته تصمیم گرفته از چند جناح 
برای این تیم کمک مالی دریافت کند. از یک طرف 
سیاسی که خاطره خوشی از پرسپولیس ندارد،  بازهم 
با برگزاری جلس��ات متعدد با خادم احتمالا یکی از 
اعضای هیات مدیره خواهد بود. از س��ویی دیگر نیز 
بهنام پیشروی کیش که  سال گذشته رسما اسپانسر 
پرسپولیس ش��ده بود، این وظیفه را برعهده خواهد 
داشت. هیات مدیره سرخپوش��ان تغییرات زیادی 
خواهد داش��ت و علاوه بر یکی دو عضو فنی احتمالا 
نماینده ای از س��وی وزارت ورزش هم در آن حضور 
دارد. در این میان ش��نیده می ش��ود خادم ریاست 
هیات مدیره را برعهده خواهد گرفت و از گزینه هایی 
چون نژادفلاح و ساکت برای مدیرعاملی یاد می شود. 

حاشیه

ترانسفر

آلیکس ویدال، بازیکن 25 ساله سویا با قراردادی 
5 ساله به بارس��لونا پیوس��ت. البته او تا زمان اتمام 
محرومیت بارسا از خرید بازیکن در زمستان پیش رو، 

حق حضور در اردوی تیم را ندارد.
ماسیمو دراگوی 44 ساله، فصل آینده سرمربی 
چزنا خواهد بود. همچنین استفانو کالانتونو به عنوان 

سرمربی جدید اودینزه معرفی شد. 
مایکل لادروپ، س��رمربی مشهور دانمارکی در 
ازای دریافت س��الی 3 میلیون پوند، ق��رارداد دوران 

مربیگری اش با لخویا قطر را تمدید کرد.
دنی اینگس، بازیکن برنلی رس��ما به لیورپول 

پیوست.

شهروند| مجمع فوق العاده فدراسیون فوتبال که قرار 
بود در اسفندماه  سال ۹3 برگزار شود،  دیروز با 3 ماه تأخیر 
برگزار شد که البته مثل گذشته با حاشیه های زیادی در 
بحث مالی همراه نبود و به اعتق��اد برخی از اعضا خیلی 
خوب مدیریت شد تا به حاشیه کش��یده نشود،  اگرچه 

ابهام های مالی همچنان پابرجاست.
آشتیوزیروکفاشیان

لق��ب  ابت��دای حض��ورش  از   وزی��ر ورزش ک��ه 
ضدفوتبالی بودن را به دوش می کشد، دیروز برای اولین بار 
در مجمع فدراسیون فوتبال حاضر شد و با کفاشیان که 
همیشه مورد انتقادش بوده،  برخورد گرمی داشت و حتی 
با او روبوس��ی کرد. حتی در طی این مجمع وزیر ورزش 
بارها از مدیران فوتبالی تمجید و کفاشیان هم از وی تشکر 

کرد تا به نوعی این دو مدیر با هم آشتی کنند.
ابهامدرصورتهایمالی

یک��ی از دلای��ل برگ��زاری ای��ن مجم��ع فوق العاده 
صورت های مالی مبهم فدراس��یون طی سال های ۹2 و 
۹3 بود که به نظر می رس��د به نوعی با مصلحت اندیشی 
پرونده اش بسته شد. گزارش��ی از این حساب های مالی 
از سوی خزانه دار فدراس��یون قرائت شد که مورد انتقاد 
عابدینی و درودگر قرار گرفت. این 2 نفر در پایان مجمع 

هم معتق��د بودند که مجمع از س��وی مدی��ران طوری 
مدیریت شد که در بحث صورت های مالی دچار چالش 

نشود اما ایرادات و ابهامات باقی ماند.
نایبرئیسرسمیشدند

محمود اسلامیان و الهه عرب عامری که از چند ماه قبل 
پس از برکناری آیت الهی و شجاعی از سمت نایب رئیس 
اول و س��وم به عنوان سرپرس��ت کار می کردند، دیروز با 
اعتماد مجمع مواجه شدند. اسلامیان با وجود شائبه هایی 
که درباره دوش��غله بودنش مطرح می ش��ود،  با 50 رای 

مثبت به عنوان نایب رئیس اول فدراس��یون انتخاب شد 
و همچنین الهه عرب عامری ب��ا 45 رای موافق به عنوان 

نایب رئیس بانوان برگزیده شد. 
رداتهامفساد

با این که ب��ه عقیده برخ��ی از اعض��ای مجمع اعلام 
نهایی شدن پرونده فس��اد در فوتبال شب قبل از مجمع 
فدراسیون از سوی مجلس برنامه ریزی شده بوده اما با این 
حال تقریبا تمام مدیران فوتبالی و حتی مسئولان وزارت 
ورزش این پرونده را به ش��کل های مختل��ف رد کردند. 

کفاشیان که عجیب ترین اتهامش در این پرونده را 188 
سفر خارجی می داند، اینطور به پرونده فساد در فوتبال 
واکنش نش��ان داد: »به گذرنامه ام از  سال ۹0 تا ۹3 نگاه 
کردم و تنها 40 ورود و خروج داش��تم. تعداد سفرهایم را 
در 8 سال ندیدم اما در این یکی،  دو  سال به خاطر مسأله 
انتخابات AFC چند سفر بیش��تر انجام داده ایم. تمام 
س��فرهای ما با مجوز برون مرزی و مأموریتی بوده است. 
وزیر امور خارجه هم 188 سفر در دوسال نمی رود!« وی 
همچنین درباره این که فساد در فوتبال در شب مجمع 
فدراس��یون مطرح ش��د و این حرکت مثل دستگیری 
اعضای فیفا قبل از انتخاب��ات رئیس فیفا بود، می افزاید: 
»خیر، این مسأله را با آن مورد مقایسه نکنید. فکر نمی کنم 

آنها در جریان مجمع بوده باشند.«
حقپخشهمچنانرویهوا

یکی از بحث های اصلی مطرح ش��ده در مجمع دیروز 
موضوع حق پخش بود که وزیر ورزش قول مس��اعد داد 
تا به زودی این مشکل را حل کند. البته برخی از اعضای 
مجمع آن قدر از بدقولی های صداوسیما عصبانی شده اند 
که به دنبال مصوبه ای برای راه ندادن دوربین ها به تمام 
مسابقات بودند اما این مس��أله با واکنش وزیر رد شد تا 

همچنان بحث حق پخش بدون نتیجه بماند. 

خاطره
ستونثابت
سهشنبهها

مهدی امیرآبادی
 کاپیتان سابق استقلال

سهراب   بختیاری زاده
 پیشکسوت فوتبال

شهروند| وقتی س��اک مخصوصش را به سمت 
زمین خاکی »فیلیپ ش��اتریه« می کش��اند، تصور 
می کرد رویاهایش مثل رنگ لباسی که برای فینال 
تنیس گرنداسلم رولان گاروس انتخاب کرده، رنگی 
 رنگی اس��ت؛ به دس��ت آوردن نهمین گرنداسلم، 
اضافه ش��دن به لیس��ت برنده های هر 4 گرنداسلم 
س��ال، اولی��ن قهرمان��ی در رولان گاروس، دومین 

گرنداسلم متوالی اش و...
ن��واک جوکوویچ صرب، مرد ش��ماره یک تنیس 
جهان پ��س از برت��ری6 ب��ر 4 در س��ت اول فینال 

تنی��س رولان گاروس 2015)دومی��ن 
گرنداس��لم س��ال( قهرمان��ی را از آن 
خود می دانست. ش��اید هم حق داشت 

چون تنیس��وری ک��ه در یک چهارم نهایی 
از دوره   ۹ نادال)قهرم��ان  نیمه نهای��ی   و 
 10 دوره قبل��ی رولان گاروس( و م��اری 

آماده را می برد، لایق قهرمانی اس��ت. 
استانیسلاس واورینکای سوییسی 

اما درس��ت مانند فینال ملبورن 
2014، گوش ش��نوایی نداشت 
و ب��ه ناامیدی ه��ا روی خ��وش 
نش��ان نم��ی داد. نتیج��ه ای��ن 
سختکوش��ی، برتری قاتل فدرر 
در یک چهارم نهای��ی، آن هم در 
3 ست متوالی بود. به این ترتیب 

استانیسلاس پس از ملبورن 2014، رولان گاروس 
 2015 را هم از آن خود کرد تا در همین یک سال و نیم

 گذش��ته به اندازه بیش از یک دهه فعالیت حرفه ای 
اندی ماری اسکاتلندی، گرنداسلم برده باشد! واورینکا 
پیش از رسیدن به فینال در 3 ست متوالی هموطنش 
فدرر افسانه ای و سپس س��ونگای فرانسوی را برد و 
ثابت کرد بهترین گزینه برای شکس��تن انحصار 4 
بزرگ سنتی دوران فعلی این رش��ته )نادال، ماری، 
فدرر و جوکوویچ( است؛ نش��ان به آن نشان که تنها 
تنیسور برنده 2 گرنداسلم از زمان شکل گیری مربع 
قدرت تنی��س در ی��ک و نیم دهه 
اخیر ن��ام دارد. روز قبل از فینال هم 
در بخش زنان، سرنا ویلیامز با برتری 
2 بر یک مقاب��ل س��افاروا از جمهوری 
چک) عامل حذف ش��اراپوا و ایوانوویچ 
در یک چهارم نهای��ی و نیمه نهای��ی( 
بیستمین گرنداسلم دوران حرفه ای اش 
و س��ومین رولان گاروس خود را به 
خانه برد. پردرآمدترین تنیس��ور 
زن تاریخ، حالا پشت سر کورت و 
گراف، سومین تنیسور پرافتخار 
تاریخ بخ��ش زنان و ب��ه تنهایی 
پرافتخارترین تنیس ب��از در جمع 
تنیسورهای مرد و زن درحال فعالیت 

این رشته است. 

پایان غیرقابل پیش بینی تنیس رولان گاروس
شهروند| جانور کوچکی که ناگهان به وسط 
پیست آمد، اشتباه منجر به پنجری و دودکردن 
لاستیک ماش��ین رایکونن، حضور چیچاریتو، 
بازیکن مکزیک��ی رئال مادرید ب��ه دعوت تیم 
»م��ک لارن« و تصادف فت��ل با هالکنبرگ که 
جریمه ش��دن  هالکنب��رگ را در پی داش��ت، 
همگی حاش��یه ای بر متن یک اتف��اق بودند؛ 
چهارمین قهرمان��ی فصل لوئیس همیلتون در 
فرمول یک. دور هفت��م فصل جاری رقابت های 
فرمول ی��ک، میزبانی به نام کانادا داش��ت. پیچ 
قهرمانان) نام پیچی منجر به تصادف 4 قهرمان 
س��ابق فرمول یک( می توانس��ت ب��ر جذابیت 
رقابت بیفزاید ام��ا در پایان 70 دور رقابت غیراز 
دو تصادف کم خط��ر، چند ش��ات از میهمانان 
ویژه و س��بقت گرفتن های گاه حرف��ه ای و گاه 
خام دستانه، اتفاق خاصی رخ نداد. شاید تصاویر 

آهسته حیوان چوب خوار می توانست فضا 
را ب��رای بیننده ه��ای تلویزیونی تلطیف 
کند. به هرحال لوئیس همیلتون از ابتدا 
به قول معروف خرج��ش را از بقیه جدا 
کرد. هم  آکادمی اش��لی یانگ)بازیکن 

منچس��تریونایتد( از همان ابتدا 
پیش ب��ود و درنهای��ت به مقام 
قهرمان��ی رس��ید. پ��س از او، 
هم تیم��ی اش روزب��رگ دوم 

ش��د و والتری بوتاس هم به مقام س��وم رسید. 
در پایان مس��ابقه، ردبول همچنان مشکل ترمز 
ماشین ها را داشت و بقیه تیم ها هم با این سبک 
رقابت نش��ان دادن��د راهی طولانی تا رس��یدن 
به اس��تانداردهای مرس��دس دارند. همیلتون، 
قهرمان فصل گذش��ته و فات��ح 2 فصل فرمول 
یک به لطف این قهرمانی و تمام نشدن بنزینش 
در دوره��ای پایانی، پس از پایان مرحله هفتم با 
151 امتیاز به صدرنش��ینی اش تداوم بخشید. 
روزب��رگ 134 امتیازی در تعقیب اوس��ت و در 
رده سوم جدول کلی راننده ها، سباستین فتل، 
آلمانی معروف تیم ردب��ول و جوان ترین 
قهرم��ان فص��ل تاری��خ رقابت ه��ا با 
108 امتی��از دی��ده می ش��ود. در 
بخ��ش تیم��ی، مرس��دس به 
کم��ک 2 راننده برت��ر خود، 
جایی برای درخش��ش رقبا 
باقی نگذاش��ت و ب��ا 285 
امتی��از، بالات��ر از ف��راری 
 180 و ویلیام��ز مرس��دس
 104 امتیازی ایستاده است. 
هنوز مراحل حساس فرمول 
یک باق��ی مانده اما آی��ا رقیبی 
درحد واندازه های روزبرگ، برای 

آقای صدرنشین پیدا می شود؟

پیشتازی همیلتون در فرمول یک ادامه دارد
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آشتیکنانوزیرورزشورئیسفوتبالدرمجمعفوقالعاده

از جبهه گیری علیه مجلس تا مدیریت ابهام های مالی
کفاشیان:وزیرخارجههمدردوسال188سفرنمیرود
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